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Protokół nr RG.0002.7.2024 

z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 24 października 2024 r. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Powitanie. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów: 

 1) nr RG.0002.5.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 30 września 2024 r. 

 2) nr RG.0002.6.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 9 października 2024 r. 

5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

7. Stan wykonania inwestycji i remontów w gminie Lyski w 2024 r. oraz plany na przyszłość. 

8. Przygotowanie Urzędu Gminy do zimy ( drogi, przetargi ). 

9. Komunikacja w Gminie Lyski. 

10. Informacja Wójta Gminy Lyski oraz Przewodniczącego Rady Gminy Lyski nt oświadczeń 

majątkowych złożonych do 30 kwietnia 2024 r. za rok 2023. 

11. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy w roku szkolnym 2023/2024. 

12. Informacja o podmiotach, w których będą wykonywane prace społecznie użyteczne i opinia 

Prezesa Sądu Rejonowego w Rybniku. 

13. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

 2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

 3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

 4) przyjęcia Programu współpracy Gminy Lyski z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025 

 5) nabycia nieruchomości niezabudowanej 
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 6) przekazania petycji według właściwości (dot. szczepionek) 

 7) rozpatrzenia wniosku (dot. oświetlenia w Adamowicach) 

14. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

15. Zakończenie obrad sesji. 
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Obrady rozpoczęto 24 października 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 16:14 tego samego 

dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków 

Obecni: 

1. Zbigniew Bania 

2. Zbigniew Bugdol 

3. Grzegorz Dudek 

4. Adam Dyakowski 

5. Mirela Gawlik 

6. Paweł Hajok 

7. Łukasz Harazim 

8. Izabela Homola 

9. Sylwia Kluger-Kustoś 

10. Krzysztof Korecki 

11. Monika Lazar 

12. Małgorzata Nowak 

13. Wojciech Paprotny 

14. Anna Salich 

15. Sebastian Staniek 

Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski G. Dudek otworzył sesję i stwierdził, iż zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – 

uchwał. 

 

Ad.2. Powitanie. 

Przewodniczący Rady Gminy S. Dudek powitał wszystkich zebranych na sesji Rady Gminy Lyski. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 
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Ad.3. Przyjęcie porządku obrad. 

Radny G. Dudek zapytał czy jeśli chodzi o porządek obrad są jakieś propozycje zmian? 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani wniosków. 

 

Ad.4. Przyjęcie protokołów: 

 1) nr RG.0002.5.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 30 września 2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie wpłynęły żadne uwagi do tego protokołu i 

zapytał czy ktoś chce zabrać głos? 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty. 

 

 2) nr RG.0002.6.2024 z sesji Rady Gminy Lyski z dnia 9 października 2024 r. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie wpłynęły żadne uwagi do tego protokołu i 

zapytał czy ktoś chce zabrać głos? 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty. 

 

Ad.5. Wypowiedź Wójta Gminy Lyski na temat prac w okresie międzysesyjnym. 

Z-ca Wójta Gminy Lyski -Szanowni Państwo, tak jak wspominałem na komisji, Pani Wójt jest na 

urlopie. Tak jak mówiłem, ze względu na to, że listopad i grudzień są bardzo intensywne, jeżeli 

chodzi o budżet to był to jedyny możliwy termin, żeby spełnić też wymogi regulaminu pracy i 

wypowiedź Pani Wójt na następnej sesji, która obejmie obydwa okresy międzysesyjne, dziękuję. 

Ad.6. Sprawozdanie z prac komisji stałych Rady Gminy Lyski, Komisji Rewizyjnej, Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej A. Dyakowski – poinformował, iż Komisja Rewizyjna 

spotkała się w dniu 7 października 2024 r. i przeprowadziła kontrolę funkcjonowania straży 

gminnej w Lyskach. Protokół stanowi zał. do dokumentacji komisji. 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.7. Stan wykonania inwestycji i remontów w gminie Lyski w 2024 r. oraz plany na 

przyszłość. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 
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Ad.8. Przygotowanie Urzędu Gminy do zimy ( drogi, przetargi ). 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Ad.9. Komunikacja w Gminie Lyski. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Ad.10. Informacja Wójta Gminy Lyski oraz Przewodniczącego Rady Gminy Lyski nt 

oświadczeń majątkowych złożonych do 30 kwietnia 2024 r. za rok 2023. 

Radny G. Dudek – odczytał informację dot. oświadczeń majątkowych Radnych złożonych 

Przewodniczącemu Rady Gminy Lyski. Informacja stanowi zał. do protokołu sesji. 

Radny G. Dudek – poinformował, iż wpłynęło jeszcze oświadczenie majątkowe także w terminie 

Pani Radnej z Żytnej. Także zostało poddane analizie i tak jak poprzednie oświadczenia zostało 

także te oświadczenie wysłane do Urzędu Skarbowego. Na dzień dzisiejszy nie mamy informacji 

z Urzędu Skarbowego, żeby Urząd wniósł jakieś zastrzeżenia do tych oświadczeń.  

Radny G. Dudek – odczytał jeszcze pismo Wojewody Śląskiego z dnia 8 października 2024 roku, 

informacja dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych Wojewodzie Śląskiemu za rok 2023 

oraz na rozpoczęcie kadencji przez Przewodniczącego Rady oraz Wójta Gminy Lyski. Pismo 

stanowi zał. do protokołu sesji.  

Sekretarz Gminy P. K. Miera – odczytał pismo Wójta Gminy z dnia 14.10.2024 r. dot. analizy 

oświadczeń majątkowych za rok 2023, które zostały złożone przez zastępcę wójta, sekretarza 

gminy, skarbnika gminy, Kierowników jednostek organizacyjnych gminy i pracowników Urzędu 

Gminy Lyski. Pismo stanowi zał. do protokołu sesji.  

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Ad.11. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy w roku szkolnym 2023/2024. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący Rady Gminy 

zapytał czy są jeszcze pytania? 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 
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Ad.12. Informacja o podmiotach, w których będą wykonywane prace społecznie użyteczne i 

opinia Prezesa Sądu Rejonowego w Rybniku. 

Radny G. Dudek - i tutaj Szanowni Państwo, w związku z tym, iż, no Pan Prezes Sądu Rejonowego 

jeszcze nie dostarczył do nas swojej opinii, która jest bardzo istotna dla funkcjonowania tego 

tematu jesteśmy zmuszeni przełożyć tą informację na następną sesję i uzupełnimy ją dopiero po 

otrzymaniu pisma tej opinii przez Prezesa Sądu Rejonowego w Rybniku. 

Radni nie mieli pytań ani uwag. 

Ad.13. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 1) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zapytał czy są pytania do ww. projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian 

budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 1) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 2) zmian budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zapytał czy są pytania do ww. projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian 

budżetu Gminy Lyski na 2024 rok (nr 2) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż materiały wszyscy otrzymali z wyprzedzeniem i 

zapytał czy są pytania do ww. projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2044 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (0) 

 4) przyjęcia Programu współpracy Gminy Lyski z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż w/w projekt uchwały został omówiony 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Lyski i zapytał czy są pytania do ww. 

projektu uchwały. 

Radna S. Kluger – Kustoś - ja pozwoliłam sobie przeanalizować program współpracy i uważam, 

że niezrozumiałe jest wprowadzenie 7 zadań priorytetowych, które nigdy nie są realizowane w 

gminie. Po przeanalizowaniu sprawozdań zamieszczonych na stronach Urzędu Gminy 

zauważyłam, że konkursy od wielu lat ogłaszane są tylko na jedno zadanie, więc pytanie do 

obecnych tutaj Radnych po co nam uchwalanie takie uchwały z zadaniami, których Gmina nigdy 

nie realizuje i nie ma ochoty realizować. Zdziwiła mnie również praktyka braku współpracy przy 

tworzeniu programu z organizacjami pozarządowymi. Uważam, że jako dobrą praktyką NGO side 

dobrze jest rozmawiać na temat zadań proponowanych przy tworzeniu programu. Niestety brak 

dobrej praktyki spowodował tylko, spowodowało tylko pojawienie się skonsultowania projektu 

uchwały. Jednocześnie pragnę zauważyć, że uchwała zawiera miejsca puste do uzupełnienia. Mam 

pytanie do radcy prawnego, czy dopuszczalne jest, aby Rada głosowała taką uchwałę, która ma 

puste pola? Zgodnie ze szkoleniem, na którym była obecna, większość tu obecnych radnych, 

zostaliśmy poinformowani o poprawkach, które wnosi się w uchwale. Każda uchwała, która 

wymaga uzupełnienia poprzez dodanie danych o konsultacjach, powinna zostać uzupełniona, a 

dane przed głosowaniem i dodana przed głosowaniem. W innym przypadku głosujemy nad 

projektem uchwały innym niż przekazywany jest do Nadzoru Prawnego. Zasadne jest więc, aby po 

zakończeniu konsultacji uchwała poprawiona została dołączona do materiałów na sesję i 

procedowana ta z poprawionymi materiałami. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo, Szanowni Państwo czy, bo tam, jeśli chodzi o  te puste miejsca 

to dotyczyło numeru Zarządzenia Wójta Gminy Lyski, w którym ta uchwała została poddana 

konsultacjom społecznym oraz daty i tego numeru zarządzenia. Państwo są w stanie to uzupełnić, 

tak? To proszę podać numer zarządzenia i datę wejścia, data i datę, datę, datę wydania zarządzenia, 

a później poproszę Pana Mecenasa o zabranie głosu. 

Sekretarz Gminy Lyski P. K. Miera - Szanowni Państwo, a więc było to Zarządzenie numer 

W.0050.26.2024 z dnia 17 października w sprawie zakończenia konsultacji projektu uchwały. Czy, 

czy treść tego zarządzenia też przeczytać? 

Radny G. Dudek - może Pan przeczytać. 

Sekretarz Gminy Lyski P. K. Miera - oczywiście na podstawie artykułu 30 ust. 1 i ust. 2 pkt 2 

ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym t.j. Dz. U. z 2024 roku poz. 609 z późn. 

zm. oraz w oparciu o uchwałę Rady Gminy nr RG.0007.334.2015 z dnia 29 kwietnia 2015 roku w 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z radami działalności pożytku 

publicznego oraz podmiotami, o których mowa w artykule 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie projektów aktów prawa miejscowego w 

dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji, Wójt Gminy Lyski zarządza, co 

następuje, par. 1, ust. 1 zakończyć procedurę konsultacji projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

programu współpracy gminy Lyski z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025, ust. 2 w okresie konsultacji nie 

wpłynęła opinia do przedstawionego projektu uchwały. Paragraf 2 zarządzenie wchodzi w życie z 

dniem podpisania. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo, Panie Mecenasie. 

Radca Prawny P. A. Konieczny - Szanowna Pani Radna, jeśli chodzi o kwestie katalogu zadań, 

możliwości wprowadzania, modyfikacji i tak dalej, to przypominam że katalog zadań jest 

ustawowy czyli wynika z tego, że po prostu wszystkie zadania, które znalazło się w tym projekcie 

uchwały powinny być ujęte niezależnie od tego, czy one są efektywnie wykonywane, czy też nie. 

Wielokrotnie Nadzór Prawny na to zwracał uwagę, że opuszczenie bądź dokonanie jakiejkolwiek 

modyfikacji z tego katalogu zadań będzie traktowane jako niewypełnienie delegacji ustawowej, co 

jest samoistnym powodem do jej zausterkowania, czyli do jej wyeliminowania z obrotu prawnego. 

Co do miejsc wykropkowanych czy też do uzupełnienia oczywiście można to zrobić w trybie 

wprowadzenia poprawki poprzez wprowadzenie tych danych z tego zarządzenia konsultacyjnego, 

które Pan Sekretarz prowadził także tu, jak gdyby przed samym głosowaniem można tę kwestię 

też wyjaśnić, czyli każdy podmiot, który ma uprawnienie legislacyjne do poprawienia, do 

zgłoszenia poprawki może to zrobić także to jest do wyeliminowania na obecnym etapie, dziękuję. 

Radna S. Kluger – Kustoś -  czyli następnym razem, gdyby pojawiły się jakiekolwiek uchwały, 

które są konsultowane, mogą być wprowadzane od razu do materiałów. Konsultacje były 

przeprowadzone, zakończyły się 17 października, więc generalnie do materiałów mógł być już 

dołączony dokument, który zawierał wszystkie te dane. 

Radca Prawny Urzędu P. A. Konieczny - proces legislacyjny jest procesem płynnym, warunek jest 

jeden, ten program ma wejść od  stycznia, jeśli macie Państwo jako Radni, jakieś zastrzeżenia, 

jakieś wątpliwości, zawsze istnieje możliwość doróbki tej uchwały w takim kierunku, jakim 

Państwo wskażecie, ale oczywiście w granicach z poszanowaniem prawa. Dlatego też można 

oczywiście wprowadzać jakieś tam, znaczy poprawki, no ale stawiam warunek, no to po prostu 

musi być pewnego rodzaju tradycyjne rozwiązanie, czyli zakładająca pewną ciągłość programową 

z uwzględnieniem doświadczeń z lat poprzednich. A nie ukrywajmy no tego typu programy są 

powielane z lat wcześniejszych, za wyjątkiem jednej sytuacji to znaczy takiej, kiedy Nadzór 

Prawny wprowadza swoje zastrzeżenia, dlatego też no trzeba niestety pewne proporcje wyważyć i 

mieć, jednak gdyby na względzie to, że po pierwsze no musi to funkcjonować od 1 stycznia, a po 

drugie no musi to być rzeczywiście w granicach przepisu, dziękuję. 
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Radna S. Kluger- Kustoś - czyli teraz, przed głosowaniem tylko poprosimy o uzupełnienie danych, 

abyśmy mogli przegłosować dokument, który nie będzie miał pustych pól. 

Radca Prawny Urzędu P. A. Konieczny - oczywiście, że tak można to zrobić w trybie, który jak 

gdyby Pan Sekretarz… 

Radny G. Dudek - to znaczy wydaje mi się, że te dane już zostały uzupełnione. 

Radca Prawny Urzędu P. A. Konieczny - nie śledzę tego procesu legislacyjnego. Jak Państwo, jak 

gdyby wprowadzacie, ale generalnie jeśli są puste pola, to w dokumencie pisemnym nie może być 

tak, że ktoś w sposób ustny uzupełni, bo to nie będzie projekt uchwały, tylko no próba 

wprowadzenia poprawki przez osobę, która nie ma samodzielnej inicjatywy legislacyjnej. Gdyby 

było tak, że załóżmy, każdy z podmiotów, który posiada legitymację, czyli na przykład Pan 

Przewodniczący, 5 radnych wprowadzi taką poprawkę. No to oczywiście taka uchwała, taki projekt 

uchwały, przepraszam jest pełnoprawnym projektem, który nadaje się do dalszego procedowania. 

Radny G. Dudek - Pan Sekretarz Gminy chciał zabrać głos, tak? 

Sekretarz Gminy Lyski P. K. Miera - Szanowni Państwo, tak jeszcze taka informacja odnośnie tego, 

dlaczego to nie było uzupełnione w materiałach, które zostały przesłane do Państwa, a więc tak 

wszystkie projekty uchwał, materiały do Rady Gminy są tworzone odpowiednio wcześniej, 

natomiast ten projekt, który został Państwu przedstawiony, jak widać w prawym górnym rogu na 

pierwszej stronie jest on z dnia 8 października, wtedy też został on podpisany, więc, no został 

złożony do materiałów do tego pakietu w dniu 8 października, natomiast konsultacje zakończyły 

się 17. 

Radny G. Dudek - dobrze, Szanowni Państwo, dziękuję za zabranie głosu, natomiast no względy 

formalne tu dobrze, że Pani Radna zwróciła na to na to uwagę powodują to, iż no musimy zgłosić 

poprawkę do tej, do tej, do tej, do tej projektu uchwały Rady Gminy, żeby mieć czas na zgłoszenie 

tej poprawki to no zarządzam, 5 minutową przerwę, dziękuję bardzo. 

PRZERWA 

Radny G. Dudek - wznawiam sesję Rady Gminy Lyski, będziemy kontynuować punkt 4 

przypominam, dotyczy on przyjęcia programu współpracy Gminy Lyski z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025 

i Szanowni Państwo, chciałbym do tego projektu zaproponować poprawkę, a mianowicie 

chciałbym wykreślić punkt 5, rozdziału 8 załącznika do tego projektu uchwały i zastąpić go 

punktem o następującej treści, konsultacje programu zostały przeprowadzone na podstawie 

zarządzenia nr  W.0050.220.2024 roku Wójta Gminy Lyski z dnia 9 października 2024 r., 

konsultacje były prowadzone w dniach od 10 października 2024 do 16 października 2024 r. w 

godzinach pracy urzędu to jest poniedziałek od 8.00 do 16.00, wtorek - piątek, od 7.00 do15.00. W 

trakcie prowadzonych konsultacji nie wpłynęła żadna uwaga do projektu dokumentu. Czy Państwo 

macie jakieś pytania do złożonej mojej propozycji poprawki? 
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Radny P. Hajok - tak, tylko dla pewności Panie Przewodniczący, Pan Przewodniczący powiedział 

rozdziału 9, a nie 8 tak? 

Radny G. Dudek – rozdział 9, proszę, proszę sprawdzić, czy to się zgadza? Zgadza się, tak. Cieszę 

się, że jest taka kontrola nad tym co robię. Szanowni Państwo, wobec czego Pani Małgosia musi 

przygotować nam, bo będziemy przegłosowywać tą poprawkę. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wprowadzeniem poprawki o ww. treści, 

która została odczytana. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Radny G. Dudek - czy Szanowni Państwo mamy jeszcze jakieś pytania, jakieś sugestie dotyczące 

teraz tego projektu uchwały wraz z tą poprawką? 

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu współpracy Gminy Lyski z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2025. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (13) 
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Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Monika Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, 

Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (1) 

Sylwia Kluger-Kustoś 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Korecki 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 5) nabycia nieruchomości niezabudowanej 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż w/w projekt uchwały został omówiony 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Lyski i zapytał czy są pytania do ww. 

projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie nabycia 

nieruchomości niezabudowanej 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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6) przekazania petycji według właściwości (dot. szczepionek) 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż w/w projekt uchwały został omówiony 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Lyski i zapytał czy są pytania do ww. 

projektu uchwały. 

Radni nie mieli pytań do w/w projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

przekazania petycji według właściwości (dot. szczepionek) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 7) rozpatrzenia wniosku (dot. oświetlenia w Adamowicach) 

Przewodniczący Rady Gminy G. Dudek poinformował, iż w/w projekt uchwały został omówiony 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy Lyski i zapytał czy są pytania do ww. 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisja Gospodarki Komunalnej, Komunikacji, Ochrony Środowiska, 

Rolnictwa, Prawa i Porządku Publicznego i Samorządów P. Z. Bugdol - chciałem powiedzieć, że 

zdaniem komisji wniosek jest zasadny i powinien być uwzględniony w projekcie budżetu na rok 

2025. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo, to znaczy ja rozumiem to, że projekt uchwały jakby tego nie 

przewiduje. Natomiast Panu chodzi o to, że dobrze by było, żeby no, bo jednak ta Pani mieszkając 

akurat w tym miejscu i w tym rejonie no ma rację w tym względzie, że potrzebne jest nam to 

oświetlenie drogowe i potrzebne jest, są pewne działania w kierunku naprawy drogi, w tym miejscu 

w tym miejscu, dlatego ja też ze swojej strony bardzo apeluję do Pana Zastępcy Wójta, żeby no, 
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pochylić się mocno nad tym problemem i nie wiem, spróbować znaleźć środki żeby no, żeby pomóc 

tym mieszkańcom w tym rejonie. Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia wniosku (dot. oświetlenia w Adamowicach) 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.14. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski P. G. Dudek – poinformował, iż do biura Rady Gminy Lyski 

wpłynęły następujące pisma:  

- pismo od Urzędu Marszałkowskiego województwa śląskiego wniosek, pismo do rad gmin, o 

opinie dotyczące do projektu Audytu krajobrazowego województwa śląskiego.  

Radny G. Dudek - Szanowni Państwo, ponieważ no Rada Gminy tutaj musi zająć stanowisko, a 

żeby to stanowisko wypracować, proponuję, żeby najpierw ten dokument, ten wniosek, bo to jest 

wniosek wpłynął do komisji, której zakres przedmiotowy obejmuje to zagadnienie, a jest to 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gminy, Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji.  

Przewodniczący Rady Gminy Lyski poddał pod głosowanie przekazanie wniosku - pisma do rad 

gmin o opinię do projektu Audytu krajobrazowego województwa śląskiego do Komisji Budżetu, 

Rozwoju Gminy, Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji Rady Gminy Lyski 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 
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ZA (15) 

Zbigniew Bania, Zbigniew Bugdol, Grzegorz Dudek, Adam Dyakowski, Mirela Gawlik, Paweł 

Hajok, Łukasz Harazim, Izabela Homola, Sylwia Kluger-Kustoś, Krzysztof Korecki, Monika 

Lazar, Małgorzata Nowak, Wojciech Paprotny, Anna Salich, Sebastian Staniek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

- pismo podpisane z upoważnienia Wójta Gminy Lyski przez Pana Sekretarza Gminy, ale 

przesyłające do Rady Gminy raport z realizacji programu ochrony środowiska dla gminy Lyski za 

lata 2022-2025. 

Radny G. Dudek - jest to dosyć obszerny dokument. Ja myślę Pani Małgosiu, nie wiem, czy my go 

mamy w formie elektronicznej czy nie, jeżeli nie, to jest dostępny, ale jeżeli by była forma 

elektroniczna tego dokumentu, to prosiłbym ewentualnie o przesłania na maila wszystkim 

Radnym, ale oprócz tego w formie papierowej, to pismo jest do zapoznania oczywiście w biurze 

Rady Gminy,  

- wniosek, czy pismo jest to Rada Powiatu w Rybniku informuje nas o tym, że podjęła uchwałę w 

formie apelu w sprawie wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Ministrów w sprawie planów 

przedwczesnego zamknięcia elektrowni Rybnik.  

Radny G. Dudek - no niewątpliwie tego problemu jaki się już obecnie toczy, mianowicie 

wczesnego wcześniejszego zamknięcia elektrowni Rybnik jest to problem społeczny, który 

niewątpliwie dotyczy także naszą gminę. Też Szanowni Państwo, z mojej strony to są wszystkie 

pisma, czy są jeszcze jakieś wolne głosy, interpelacje? 

Radny Z. Bania - chciałem złożyć interpelację, Zbigniew Bania, Radny Gminy Lyski, Pani Sylwia 

Gabryelska-Ritzka Wójt Gminy Lyski, w nawiązaniu do odpowiedzi W.0003.34.2024 rok składam 

wniosek o udzielenie informacji skąd wynika powstała nadwyżka wykonania dochodów i 

wydatków związanych z funkcjonowaniem systemu gospodarowania odpadami komunalnymi w 

latach 2022 oraz 2023. Dla przykładu w 2020 roku wystąpił deficyt ponad 240000 zł. W roku 2022 

powstała nadwyżka w wysokości ponad 144000 zł, a już w 2023 roku nadwyżka wynosiła ponad 

345 000 zł. Jest to bardzo duży przeskok i znacząca różnica powstała w systemie gospodarki 

odpadami. Zwracam się z prośbą o przedstawienie algorytmu obliczania opłat w gminie Lyski za 

odpady komunalne. Z poważaniem Zbigniew Bania. 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Radny Z. Bania - jeszcze mam pytanie do Pana Zastępcy Wójta, w związku z unieważnieniem 

przetargu na odpady komunalne. Chciałbym się dowiedzieć jaka ta cena, cena do tej pory, do tej 

pory wychodziła. Jakie tam były przymiarki cenowe w naszej gminie? 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - ja myślę, może Pani Kierownik Sobeczko? 

Kierownik RŚNL P. E. Sobeczko - Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o analizę i przymiarkę do 

stawki opłaty za odbieranie zagospodarowanie odpadów. No, mieliśmy wzięliśmy pod uwagę, 

zresztą tu Pani Skarbnik również również potwierdzi przede wszystkim generalny koszt, który 

wynikał z oferty złożonej przez firmę Prezero. Otwarcie ofert było 14 października. No i ta oferta, 

właściwie ta cena podyktowana była generalnie stawką, którą wstępnie wstępnie obliczyliśmy. 

Jednak ta kalkulacja wskazywała mniej więcej na kwotę około 40 zł. Biorąc pod uwagę wszystkie 

wszystkie części składowe funkcjonowania systemu, czyli zarówno odbieranie, zagospodarowanie 

odpadów, zarówno koszty administracyjne systemu, zarówno edukacji ekologiczną, którą musimy 

założyć zgodnie z wytycznymi ustawy o utrzymaniu czystości i porządku. 

Radny Z. Bania - a co wpłynęło na tak znaczący wzrost tej ceny do tej obecnie obowiązującej? 

Kierownik RŚNL P. E. Sobeczko - przede wszystkim oferta złożona, złożona przez firmę PreZero, 

to są koszty generalne, to są koszty zagospodarowania 1 t odpadów komunalnych, które w ofercie, 

w porównaniu z ofertą z 2021 roku, o około przeszło 300 zł są wyższe. To był generalnie jedyny 

koszt, który generalnie finalizował te wstępne przymiarki do kalkulacji stawki opłaty. 

Radny K. Korecki - nawiązując do otrzymanych odpowiedzi numer W.0003.65.2024 wnioskuję o 

zwiększenie przyznanej kwoty dofinansowania dla klubu sportowego LKS Czarni – Nowa Wieś w 

związku z obchodzonymi jubileuszem 75-lecia. Proszę również o udzielenie informacji z czego 

wynika tak niska kwota przyznana LKS-owi? Dla przykładu dofinansowanie przyznawane dla OSP 

Lyski, LKS Dzimierz w latach ubiegłych było znacznie większe. Pragnę zaznaczyć, że w 

przypadku sołectwa Nowa Wieś, klub sportowy jest jedyną organizacją, którą znajduje się na tym 

terenie. Nie wydatkuje pieniędzy ani na straż, przedszkole.  

Radny K. Korecki - drugi wniosek, nawiązując do otrzymanej odpowiedzi numer W.0003.60.2024 

proszę o przedstawienie, jakie duże zadania inwestycyjne ma na myśli Pani Wójt wraz z 

zestawieniem wysokości pozyskanych środków zewnętrznych oraz podanie, skąd zostały one 

pozyskane? 

Radny Z. Bania - jeszcze mam pytanie do Pani Skarbnik, w odpowiedzi na moją moje zapytanie 

dotyczące planów przeznaczenia środków z budżetu państwa, tak zwanej kroplówki, tutaj Pani, mi 

tu ładnie przedstawiła, tu jest jedna taka pozycja lokalny transport zbiorowy w Gminie Lyski 

300000 zł. Chciałbym wiedzieć czego to dotyczy? 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - Szanowni Państwo, tutaj, tak jak Pan Radny przeczytał, no tu 

chodzi o naszą komunikację autobusową. I na dzisiejszej właśnie, w dzisiejszym projekcie uchwały 
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było to Państwu przedłożone i taką kwotę Państwo przegłosowaliście, bowiem tam po prostu z 

miesiąca na miesiąc musimy zawyżać, bo nam brakuje w tym miejscu planu. 

Radny Z. Bania - czyli mieliśmy to w budżecie niedoszacowane? 

Skarbnik Gminy P. W. Zdziebczok - niedoszacowane tak, o czym było od samego początku 

mówione. 

Radny Z. Bugdol - chciałbym w nawiązaniu do udzielonej odpowiedzi, na wniosek złożony na 

sesji w dniu 30 września chciałbym zaznaczyć, że złożony przez nas wniosek dotyczy ulicy 

Łukowskiej w Lyskach, a nie jak otrzymałem odpowiedź ul. Łąkowej.  

Szanowni Państwo, nie słyszałem o istnieniu w sołectwie Lyski ulicy Łąkowej. Prosiłbym jeszcze 

raz o rozpatrzenie tego wniosku, mam jeszcze jeden wniosek. 

Radny Z. Bugdol - Radni Rady Gminy Lyski Zbigniew Bugdol, Monika Lazar, Wójt Gminy Lyski, 

Radni Gminy Lyski Zbigniew Bugdol, Monika Lazar, składamy wniosek o utwardzenie drogi na 

ulicy Łukowskiej od strony Kamionek, mieszkańcy skarżą się na zły stan techniczny nawierzchni 

oraz unoszący się kurz i pył. Dziękuję. 

Radna M. Lazar - ja też chciałam w nawiązaniu do odpowiedzi udzielonej w ostatnim wniosku 

naszym dotyczącej zabezpieczenia środków budżetowego w budżecie gminy Lyski na rok 2025 na 

wykonanie drogi dojazdowej do szkółki roślin borówki amerykańskiej, gdzie niedostatecznie 

zostało tam wyjaśnione nam i  mieszkańcom, co zostało wzięte tak naprawdę pod uwagę w tym 

projekcie uchwały budżetowej na ten rok przyszły, ponieważ z otrzymanej odpowiedzi, nie da się 

tego jednoznacznie wywnioskować. Droga jest w bardzo złym stanie, są na niej liczne dziury, 

brakuje oświetlenia ulicznego, a poruszające się po niej samochody ciężarowe dodatkowo narażają 

obecną drogą na dodatkowe, ale coraz to nowsze uszkodzenia.  

I drugi wniosek, w nawiązaniu do odpowiedzi udzielonej na wniosek dotyczący wprowadzenia 

komunikacji autobusowej dla naszych dzieci z ulicy Sikorskiego oraz Bogunickiej, prosimy o 

podanie konkretnej daty od kiedy Gmina zmieni obecne funkcjonujący system komunikacji oraz 

tym samym od kiedy dzieci z podanego obszaru będą mogły bezpłatnie korzystać z przewozów. 

Jednocześnie wnioskuję o zapewnienie bezpieczeństwa dzieciom poprzez usytuowanie dodatkowy 

przystanek autobusowy, który jest po prostu nieistniejący, a po przeciwnej stronie oraz przejście 

dla pieszych, dziękuję bardzo. 

Radny W. Paprotny - Radni Rady Gminy Lyski, Wojciech Paprotny, Łukasz Harazim, Szanowna 

Pani Wójt Gminy Lyski za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Gminy Lyski zwracamy się w 

imieniu Zarządu Ochotniczej Straży Pożarnej w Suminie, zwracam się za pośrednictwem Pana 

Przewodniczącego o przeniesienie lokalu wyborczego, właściwego dla obwodu wyborczego 

numer 8 Sumina na czas organizacji przez Urząd Gminy Lyski wyborów prezydenckich 

zaplanowanych na 2025 rok. Dotychczasowa lokalizacja to jest ochotnicza straż pożarna w 

Suminie, proponowana lokalizacja to jest przedszkole w Suminie. Wniosek jest poparty 2 istotnymi 
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względami i licznymi rezerwacjami oraz obchodami jubileuszu 70-lecia straży. Mam nadzieję, że 

propozycja spotka się z przychylnością. Liczę na pozytywne rozpatrzenie sprawy z poważaniem 

Wojciech Paprotny, Łukasz Harazim, dziękuję. 

Radna S. Kluger- Kustoś -  interpelacja numer 20 do Wójt Gminy Lyski, w imieniu mieszkańców 

sołectwa Dzimierz rodziny o nazwisku rozpoczynającym się literkę S zwracam się z prośbą o 

pomoc przy usunięciu szkód po wylaniu wód ze stawów znajdujących się przy ulicy Wygony. Od 

momentu wezbrania rzeki Suminki i przelania się przez wał ochronny woda zalega do dnia 

dzisiejszego na łące. Niestety rów melioracyjny jest niedrożny, co powoduje brak odpływu wody. 

Proszę również w ich imieniu o naprawdę naprawę płotu lub wycenienie odszkodowania za 

wyrządzoną szkodę powstałą na skutek przewrócenia się drzew znajdujących się na działce 

gminnej. W związku z zalaniem łąki, proszę o rozważenie umorzenia podatku od nieruchomości. 

Radna S. Kluger- Kustoś -  Interpelacja numer 19. W odpowiedzi na pismo W.0003.57.2024 z dnia 

14.10.2024 zwracam się z prośbą, kolejną prośbą o przekazanie zestawienia wykonania wydatków 

mniejszych niż 50% z podziałem na zadania budżetowe, z programu budżetowego. 

Radna S. Kluger- Kustoś -  interpelacja numer 19, przepraszam 18. W związku z brakiem 

informacji na temat odszkodowania i terminu naprawy uszkodzonej kaplicy znajdujący się przy 

ulicy Rzuchowskiej, o której rozmawialiśmy na zebraniu sołeckim oraz likwidacji pleśni wewnątrz 

kaplicy, pleśń po niedawnym remoncie, proszą o udzielenie wyjaśnień w przedmiotowej sprawie. 

Dziękuję bardzo. 

Radny Z. Bania - ja jeszcze mam pytanie do Zastępcy Wójta, czy coś wiadomo w sprawie wypłaty 

odszkodowań po tej czerwcowej wichurze. Czy już ten temat został do końca jakby zakończony? 

Ci mieszkańcy zostali tam odpowiednio wypłaceni czy nie, jak jak ten temat w ogóle wygląda, bo 

tak to ucichło trochę i jak to wygląda? 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - powiem tak, że wszystkie wnioski, które były do wypłaty 

przez Komisję przekazane do OPSu. Myślę, że były wszystkie pozytywnie, bo natomiast Pani 

Kierownik jest tutaj na sali, jeżeliby Pani Kierownik mogła powiedzieć, czy tam wszystkie te 

wnioski zostały zrealizowane? 

Kierownik OPS w Lyskach P. E. Goik - Szanowni Państwo, wszystkie wnioski, które zostały 

złożone, zostały wypłacone, poza 2 wnioskami, którym Śląski Urząd Wojewódzki odmówił. Te 

osoby odwołały się do Samorządowego Kolegium Odwoławczego. No i czekamy na decyzję. 

Radny G. Dudek - dziękuję, dziękuję bardzo, ale ja mam pytanie, czy to te wnioski dotyczyły tej 

pomocy doraźnej, czy to były te wnioski, które no mówiły się tam o poważnych kwotach 

odszkodowań? 

Kierownik OPS w Lyskach P. E. Goik - tam było kilkanaście wniosków o pomoc doraźną do 6000 

i bodajże 8 wniosków było złożonych na remont lub odbudowę domu i no większości tych 

wniosków zostało przyznane świadczenie w maksymalnej wysokości, jaka mogła być. 
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Radny Z. Bania - jeszcze mam pytanie, nie wiem czy do chyba do Zastępcy Wójta czy w tym roku 

będzie planowana jakaś powiedzmy masowa czy no nie wiem, czy to dobry zwrot masowa, ale 

impreza związana ze świętym Mikołajem, bo Ośrodek Wspierania Rodziny w zeszłym roku robił 

dość taką w Nowej Wsi dużą imprezę, mamy koniec października. Wiadomo, że Mikołaj się zbliża, 

także czy coś jest planowane w tym roku, czy nie? 

Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł – Pan Sekretarz odpowie. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - Szanowni Państwo, przymierzamy się do zrobienia tego typu, tego 

typu imprezy mamy wstępnie już określony termin, natomiast na chwilę obecną nie znamy jeszcze 

dokładnie kosztów. Gdyż zbieramy właśnie zapytania ofertowe od poszczególnych organizacji czy 

też wykonawców, którzy mogliby jakoś, w jakieś atrakcje tutaj u nas zrobić. Natomiast wszelkie 

propozycje przedstawimy Państwu jako zmiany do przepraszam jako propozycję do zmiany 

uchwały budżetowej jeszcze na ten rok. 

Radna S. Kluger-Kustoś - Ośrodek Wspierania Rodziny robił to własnym kosztem i własnymi 

pracownikami, jeżeli teraz Ośrodek Wspierania Rodziny przeszedł pod tak nazwę, to w skrócie 

pod OPS, to myślę, że ta impreza też będzie tak prowadzona, a nie będziemy tej imprezy zlecać, 

bo to na pewno jest ogromny koszt zorganizowania takiej imprezy. W zeszłym roku ta impreza 

była dedykowana dla 500 mieszkańców, 350 dzieci otrzymało paczki. 

Sekretarz Gminy P. K. Miera - tak, tylko że z drugiej strony te te paczki też trzeba, trzeba było 

kupić, czyli musimy do wykonawców wystąpić o koszt, tak, jeśli chcemy to zrobić na zasadzie 

takiej, żeby ktoś otrzymał paczkę. Natomiast nie wykluczamy, że ta impreza będzie robiona w 

formie innej niż do tej pory. 

Radna S. Kluger- Kustoś - czyli jako zorganizowana impreza zlecana na zewnątrz, tak? 

Sekretarz Gminy P. K. Miera – nie Szanowna Pani, mówię o formie, czyli być może nie będzie to 

spotkanie z Mikołajem, ale inna forma po prostu tej imprezy. 

Radny G. Dudek - dziękuję bardzo, czyli jest szansa, że Mikołaj do Gminy Lyski przyjedzie, to 

jest ważna informacja. 

Radny A. Dyakowski - przepraszam, że się tak wciąłem, ale ja bym chciał o przedstawienie wykazu 

samochodów Ochotniczych Straży Pożarnych i z którego roku one są i środki finansowania. Bo 

jakby nie było, mamy 9 jednostek, w niektórych jest więcej, jak jeden wóz, jeśli się nie mylę to w 

3 i żebyśmy wiedzieli dokładniej z którego roku one są, jak stare, bo jednym słowem, bo jeśli się 

nie mylę to chyba 3 są z lat dziewięćdziesiątych jeszcze. Jeden będzie wymieniany z Dzimierzy, 

żebyśmy wiedzieli, którym jednostkom w razie czego pomóc i znaleźć środki finansowania na 

zakup kolejnych samochodów. 
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Z-ca Wójta Gminy Lyski P. Sz. Musioł - z informacji z ostatniego Prezydium Zarządu OSP 

Gminnego wynika tak, że to Zarząd przygotuje taką listę tych pojazdów właśnie po to, aby był ten 

kierunek gdzieś ustalony co do, co do wymiany tych pojazdów. 

Radny Z. Bania - tam już na Zarządzie z tego co mi wiadomo, to Bogunice są pierwsze po 

Dzimierzu, bo to już te miejsce zostały jakby grzecznościowo odstąpione także tutaj myślę, że 

Bogunice będą kolejne brane pod uwagę. Dziękuję. 

Radny A. Dyakowski - tak, ale mi chodziło po prostu o to, żeby widzieć, w jakiej jednostce, w 

każdej jednostce, jakie są stare te autka, albo nowe w niektórych. 

Radny G. Dudek - Pan Radny Dyakowski, jako Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, chce to po 

prostu wiedzieć i nikt mu takiego prawa nie może odmówić. Dobrze, Szanowni Państwo, czy 

jeszcze są jakieś jakieś pytania? 

Mieszkaniec sołectwa Raszczyce - nie wiem dokładnie kiedy, ale spotkanie w sprawie tych 

pieniędzy naszych prywatnych spółki wodnej przekazanej do gminy proponuję, żeby na te 

spotkanie również był tak zwany Wydział Prawdy.  

Drugi temat to jest temat do Pana Wicewójta, o drogę, znaczy do Pana Przewodniczącego i 

Wicewójta o drogę w Raszczycach po kanalizacji, którą zgłosił do remontu Pan Radny Staniek, to 

był październik, listopad ubiegłego roku. Przesłałem dzisiaj zdjęć, filmy, które otrzymałem na 

komórkę, bo nie byłem na niej osobiście, ale droga, w jakim stanie była takim jest, została 

naprawiona. Nie wiem, czy za to odpowiada jeszcze poprzedni jako Pan Przewodniczący jako 

odbierający czy to ona dopiero została teraz. Proponuję, żeby Państwo dograli ten temat i ten temat 

tej drogi tam został rozwiązany, wjazd na pola studzienki kanalizacyjnej wychodzą nad drogę. 

Koleiny, nie wyrównana, ta droga, może zdjęcia sprzed dopuszczenia do prac, by wykazały, jaka 

była droga, bo to przywrócenia do stanu poprzedniego jest wykonawcy obowiązkiem.  

I trzeci temat, to jest temat do Pana Wójta. Panie Wójcie pytałem już kiedyś kilka razy, nie 

otrzymałem odpowiedzi. Liczę, że teraz otrzymam na piśmie o budowę szkoły gimnastycznej w 

Raszczycach. Szkoła gimnastyczna od momentu uzyskania pozwolenia na budowę do rozpoczęcia 

budowy została opóźniona o około nie wiem dokładnie 13, 14, 15 miesięcy, przy i teraz tak, jakie 

były koszty budowy tej sali w momencie rozpoczęcia w stosunku do projektu, bo jeżeli była 

projektowana sala i miała się rozpocząć załóżmy w 2023 roku, a rozpoczęła się w 2023 przy prawie 

5,6 procentowej inflacji miesiąc do miesiąca. Czy koszty wzrosły tej budowy sali w stosunku do 

projektowanych początkowych, a jeżeli tak no to jakie z tego wnioski, dziękuję. 

Radny G. Dudek - dziękuję Szanowni Państwo, czy jeszcze ktoś chce zabrać głos? Dobrze, jeżeli 

nie, to proponowane terminy wspólnych posiedzeń komisji i sesji, a więc komisje odbyłyby się 21 

listopada to jest w czwartek, a sesja 25 listopada to jest poniedziałek.  

Radni nie mieli więcej pytań ani uwag. 
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Ad.15. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Lyski Pan Grzegorz Dudek podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady sesji. 

 

Posiedzenie było nagrywane.  

 


